

33.完形填空(必做题)

In 1989 a strong earthquake almost flattened America, and over 300,000 people
were injured in less than four minutes. Though the earthquakes had not ended
completely, a father1 to the school where his son was supposed to
be, only to find that the building was as flat as a pancake.
After a moment he came to himself and remembered the _2 he had made to
his
son: "No matter what happens, I'll always be there for you!" And tears began to fill
his eyes.
As he looked at the ruins (废墟), it looked3_, but he kept remembering his promise to his son. He rushed there and started digging in the ruins.
As he was digging, other helpless4 arrived, saying: "It"s too late!
They're all dead! Come on, face reality. There "s nothing you can do!" To each
parent he just replied, "Are you going to help me now?" No one helped. And
then he5 to dig for his son, stone by stone.
6 he went on alone because he needed to know for himself: "Is my boy
7 or is he dead?" He dug for 8 hours12 hours24 hours36 hoursThen,
in the 38th hour, he pulled back a large stone and heard his son"s _8 He
screamed his son"s name, "ARMAND!" He heard back, "Dad! It"s me, Dad! I
told the other kids not to worry. I told them that if you were alive, you would save
me and when you saved me, they "d be saved. You promised, "No matter what
happens, I'll always be there for you!" You did it, Dad!"
"What's going on there?" The father asked



anxiously.

"There are 14 of us left out of 33, Dad. We"re very frightened, hungry, thirsty					
and					
thankful you"re here. When the building fell down, it9 a triangle (三角形), and it					
saved us."					
"Come out, boy!"					
"No, Dad! Let the other kids come out first, because I know you"II10					
me! No matter what happens, I know you"ll always be there for me!"					
1. A. walked	B. came	C. rushed	D. drove		
2. A. conversation	B. promise	C. dialogue	D. encouragement		
3. A. hopeless	B. homeless	C. careless	D. endless		
4. A. teachers	B. friends	C. parents	D. students		
5. A. stopped	B. continued	C. decided	D. started		
6. A. Seriously	B. Nervously	C. Dangerously	D. Courageously		
7. A. angry	B. alone	C. happy	D. alive		
8. A. voice	B. speech	C. laugh	D. suggestion		
9. A. saved	B. made	C. rose	D. drew		
10. A. get	B. join	C. see	D. leave		

精讲精析:

- 1. C 考查上下文语境。由上文 "Though the earthquakes had not ended completely…only to find that the building was as flat as a pancake." 可知:地震并未结束,学校被夷为平地情况紧急,父亲救子心切。rushed 符合语境。故选6。
- 2. B 考查固定搭配。make a promise to sb.向某人作出许诺。故选B。
- 3. A 考查情感推断。hopeless 没有希望的 homeless 无家可归的 careless 粗心大意的; endless 没有尽头的。由上文 "...he looked at the ruins...." 可知 :hopeless 符合题意。 故选 A。



- 4. C 考查上下文语境。由"To each parent he just replied..."可知:其他父母也来到学校。 故选C。
- 5. B 考查上下文语境。由 "He…started digging in the ruins." 并结合第三段可知: 父亲没有 听其他家长的劝阻继续挖掘。故选B。
- 6. D 考查情感推断。seriously 认真地 nervously 紧张地 dangerously 危险地; courageously

有勇气地。由句意可知:父亲准备勇敢地独自继续。故选D。

- 7. D 考查逻辑关系。由 "…or is he dead" 可知:此空词意应与dead 相对 , alive 活着的。 故选D。
- 8. A 考查上下文语境。由 "He shouted out his son's name...heard back"可知: 父亲听见了

儿子的声音。故选A。

- 9. B 考查词义辨析。由常识可知:建筑物倒塌形成三角形安全空间。save 挽救,保留; make 做,使产生。故选B。
- 10. A 考查词义辨析。get 得到 (找到并救出); join 加入; see 看见; leave 离开。由句意可 知:儿子相信父亲会来救他。故选A。

34.完形填空(选做题)

Dear Mum,

I have studied abroad for some time. I miss you very much now.

I1 learned the famous saying"You don't know what you've got until it's
gone. "Yes Miss Li said her math teacher made a huge difference in her life. But she
was2because she had no chance to tell her teacher. This made me think a
lot, especially3I'm thousands of kilometers away. I'm writing to you because
I want you to know how 4 I love you.

It's said that a <u>5</u> happiness was mostly because of their childhood. That's quite right. I still remember the times when you <u>6</u> my hand as we walked

along. You told me stories about the brave elephant and encouraged me to be

a 7 girl, ... My childhood was filled with these warm memories.

How time flies!There have been good times and bad times, but you were



always by my side. When I won a prize, you smiled and felt proud <u>8</u> me. When I failed an exam, you comforted me. You always gave me courage to <u>9</u> all my difficulties.

You've always said that we should judge (判断) people's _____by how they live their lives every day. I think I'm now living a happy life. Thank you, Mum.

Love

Feifei

1. A. once B. never C. hardly

2. A. happy B. calm C. sad

3. A. why B. when C. which

4. A. much B. early C. little

5. A. mother's B. person's C. teacher's

6. A. beat B. showed C. held

7. A. funny B. confident C. beautiful

8. A. of B. with C. to

9. A. carry out B. keep on C. deal with

10. A. looks B. ages C. success

精讲精析:

文章大意:一个出国学习的孩子给母亲的一封信,在信中通过与具体事例的结合以及对往事

的回忆来描述对母亲的思念和感谢。

1. 答案: A 依据: 考查副词。 once 曾经 , 与一般过去时连用 ; 结合下文第一段意思。 解

析:never 从不,经常与现在完成时连用;hardly,几乎不,表示否定。



- 2. 答案:C 依据:考查形容词。根据其后的"because she had no chance to tell her teacher" (没有机会告诉老师), 可知李小姐是伤心的。
- 3. 答案: B 依据: 考查连词。根据"I'm thousands of kilometers away."可知这是陈述句。 其前不需要疑问词 why 和 which。when 可做连词,表示"当...的时候"。故选 B。
- 4. 答案:A 依据:考查量词。根据第一段中的"I miss you very much now.",可知作者写这封信的目的就是让妈妈知道她有多么的爱他。 much 可表示动作的程度,表示"多"。
- 5. 答案: B 依据: 考查名词所有格。根据其后的"because of their childhood" (因为他们的童年),可知不是只有母亲和教师才会因为童年而感觉快乐。而是每一个人都是这样。
- 6. 答案:C 依据:考查动词。根据本段开头的 happiness , 可知本段都是在回忆小时候的快乐时光。根据"my hand as we walked along" , 可知是表示散步时握着我的手。握着为 hold , 因为是回忆 , 故应该用一般过去时。
- 7. 答案:B 依据:考查形容词。根据其前的"brave elephant"(勇敢的大象) 和 "encouraged"(鼓励),可知母亲是让我成为自信的女孩。
- 8. 答案:A 依据:考查介词。根据"felt proud"可知本处考查 feel/be proud of sb。(因为某人而感觉自豪)。
- 9. 答案: C 依据: 考查动词短语。根据"You always gave me courage"(你给我勇气),可知其后的"to...all my difficulties."是目的。给我勇气的目的是解决所有的困难。carry out为"执行", keep on 为"继续"。故选 C deal with 解决。
- 10. 答案: C 依据: 考查名词。根据其后的方式"by how they live their lives every day",

可知这是判断一个人成功与否的。相貌和年龄一眼即可看到,无需根据日常生活来判断。